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PROCES - VERBAL 
Încheiat în şedinţa extraordinară, convocată de îndată, a Consiliului Local                                 

al Sectorului 6 din data de 26.09.2024 
 
 
 Lucrările şedinţei au început la orele 12:00 și s-au desfășurat online, în sistem                     
videoconferință, prin aplicația WEBEX. Accesul s-a făcut folosind invitația de participare (link) 
transmisă pe adresa de e-mail a fiecărui consilier local. 

În deschiderea lucrărilor şedinţei s-a făcut apel audio și video și au fost prezenţi                  
24 de consilieri locali din 26 de consilieri locali în funcție, iar pe parcursul şedinţei                      
s-au conectat dl Bordei și dl Ungureanu. Dl Pascu a demisionat din funcția de consilier local 
începând cu data de 19.09.2024.  
 Convocarea membrilor Consiliului Local al Sectorului 6 s-a făcut în scris prin               
Dispoziția Primarului Sectorului 6 nr. 2043 din 25.09.2024, în temeiul dispoziţiilor art. 133                     
alin. (2) lit. a), art. 134 alin. (1) lit. a), alin. (4) și alin. (5), art. 135, art. 155 alin. (1) lit. b)               
şi lit. e) și ale art. 196 alin. (1) lit. b) din Ordonanţa de Urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind 
Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, invitația la ședință precizând 
data, ora și locul desfășurării acesteia. 

Dispoziția Primarului Sectorului 6 nr. 2043 din 25.09.2024 a fost adusă la cunoştinţa 
publică prin afişare la avizierul Primăriei Sectorului 6 și pe site-ul instituţiei.  
 Menționăm că ședințele Consiliului Local al Sectorului 6 pot fi accesate                      
pe site-ul instituției la adresa www.primarie6.ro, la secțiunea Ședințele consiliului local                      
și pe pagina de facebook la adresa facebook.com/PrimariaSectorului6. 
 

Anexă la Dispoziția Primarului Sectorului 6 nr. 2043 din 25.09.2024 
 

Nr.  
Crt. 

Comisii de 
specialitate 

ale 
C.L. Sector 6 

 
PROIECT ORDINE DE ZI 

1. 

nr. 1  
nr. 4 și nr. 5 

Proiect de hotărâre nr. 254/23.09.2024 privind finanțarea 
programelor „Școală după Școală” și semiinternat organizate pentru 
elevii înscriși în unitățile de învățământ preuniversitar de stat    
din Sectorul 6 al Municipiului București, pentru anul școlar 2024-2025 

2. nr. 4 și nr. 5 Proiect de hotărâre nr. 255/23.09.2024 pentru modificarea    
Anexei nr. 1 a H.C.L. al Sectorului 6 nr. 1 din data de 18.01.2024 
privind organizarea rețelei școlare a unităților de învățământ 
preuniversitar de stat și particular de pe raza Sectorului 6 al 
Municipiului București pentru anul școlar 2024 – 2025  

 

SECTORUL 6 AL MUNICIPIULUI BUCUREŞTI 
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3. nr. 1 și nr. 5 Proiect de hotărâre nr. 256/25.09.2024 pentru modificarea H.C.L. al 
Sectorului 6 nr. 192/08.08.2024 privind aprobarea indicatorilor 
tehnico-economici și a devizului general pentru obiectivul de investiții 
”Reabilitare Sistem Rutier Drumul Valea Largă”, aprobat pentru 
finanțare prin Programul național de investiții ”Anghel Saligny”, 
precum și a cheltuielilor legate de finanțare pentru realizarea 
obiectivului 

4. nr. 1 și nr. 5 Proiect de hotărâre nr. 260/25.09.2024 privind aprobarea rectificării 
Bugetului consolidat de venituri şi cheltuieli al subdiviziunii  
administrativ-teritoriale sector 6 Bucureşti pe anul 2024 

5.  nr. 1 și nr. 5 Proiect de hotărâre nr. 261/25.09.2024 privind modificarea    
și completarea Hotărârii Consiliului Local al Sectorului 6    
nr. 54/02.04.2020 privind aprobarea contractării unei/unor finanțări 
rambursabile externe în baza garanțiilor proprii, în valoare de până la 
47.000.000 euro sau echivalentul în lei pentru o perioadă de până la 25 
de ani și perioadă de grație de până la 4 ani, în vederea asigurării 
finanțării și/sau cofinanțării cheltuielilor aferente proiectelor de 
eficiență energetică (reabilitare termică a blocurilor de locuințe și a 
clădirilor publice) și asistență socială de pe raza Sectorului 6    
al Municipiului București 

 

 
Dl Demirel Spiridon, secretar general: Bună ziua, doamnelor și domnilor consilieri!                   

O să începem ședința noastră de astăzi cu efectuarea prezenței. Țin să vă precizez că sunt,              
de acum încolo, 26 de consilieri prezenți, domnul Pascu a demisionat din Consiliul Local                 
Sector 6. În aceste condiții, sunt 24 de consilieri din 26. Lipsesc dl Bordei şi dl Ungureanu.  

Doamna președinte, aveți cuvântul! 
D-na Adina Nicolescu, preşedinte de şedinţă: Mulțumim! Bună ziua, doamnelor și 

domnilor consilieri! Şedința de astăzi a fost convocată prin dispoziția domnului primar                
numărul 2043 din 25.09.2024. Supun la vot proiectul ordinii de zi aprobat prin dispoziția 
numărul 2043 din 25.09.2024. Vă rog, d-na viceprimar!   

D-na Mihaela Ana Maria Ștefan, viceprimar: Aș vrea să-mi explice cineva,                      
din executiv, care este caracterul de urgență al ședinței.  

Dl Demirel Spiridon: Există o solicitare, dacă îmi permiteți, de la Direcția Economică, 
prin care domnul primar este rugat să convoace o ședință a Consiliului Local, în principal pentru 
rectificarea bugetului de venituri și cheltuieli al sectorului și o a doua urgență pe lângă aceasta,                  
programul școală după școală inițiat de Sectorul 6 al Municipiului București, nefiind finalizat.  

D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Mulțumesc!  
Dl Demirel Spiridon: Cu plăcere!  
D-na Adina Nicolescu: Mulțumim! Alte intervenții dacă mai sunt? Dacă nu, supun la 

vot proiectul ordinii de zi aprobat prin dispoziția numărul 2043 din 25.09.2024.                      
Voturi “împotrivă”? Nu sunt. “Abțineri”? Nu sunt. Voturi “pentru”? Cu 25 de voturi “pentru”, 
ordinea de zi a fost aprobată. 

Vă propun aceeași modalitate ca la ședințele trecute. Dacă nu sunt discuții generale,              
să trecem la votarea proiectelor în ansamblul lor. Este cineva “împotrivă”? Nu. Se “abține” 
cineva? Nu. Cu 25 de voturi “pentru”, propunerea a fost aprobată.  

Primul punct pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre nr. 254/23.09.2024 privind finanțarea 

programelor „Școală după Școală” și semiinternat organizate pentru elevii înscriși în unitățile 

de învățământ preuniversitar de stat din Sectorul 6 al Municipiului București, pentru anul școlar 

2024-2025. 

Discuții dacă sunt, vă rog?  
Dl Gheorghe Ciontu, consilier local: Bună ziua! Din partea grupului de consilieri 

P.S.D., știm că există și o propunere din partea sindicatului în acest sens, este vorba de 
programul administrativ care este participant la această activitate de școală după școală și care 
nu este remunerat. Cadrele didactice primesc ceva în baza modului de plată, plata cu ora,                  
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dar pentru cel administrativ, deși desfășoară activități fără de care nu s-ar putea susține școală 
după școală, ele nu sunt renumerate. Fiind foarte scurt timp pentru fundamentarea cheltuielilor 
ca să fie în buget, eu aș propune, din partea grupului de consilieri P.S.D., să se facă o analiză 
pentru anul 2025, de către Administrația Școlilor, împreună cu toate unitățile de învățământ, ca 
să se documenteze corect necesarul de ore, personalul, ș.a.m.d. și să se vină cu o propunere 
pertinentă în cadrul bugetului pe 2025. Mulțumesc!  

D-na Adina Nicolescu: Mulțumim! Doamna viceprimar, vă rog, ulterior, după doamna 
viceprimar, domnul consilier Pană! Doamna viceprimar, vă rog!  

D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Da! Avem pe cineva din executiv, fie de la                  
Direcția Administrația Școlilor, fie de la Economic? Aș vrea să mă lămuresc cu numărul de zile 
pe care le-au calculat dânșii pentru că, calculele sunt făcute pentru 33 de zile ori mie mi-au dat 
54 până la finalul anului, adică octombrie, noiembrie, decembrie și vreau să mă asigur că s-au 
făcut calculele corect și că…  

Dl Bogdan Ciocîrlan, director, Direcția Generală Economică: Bună ziua! Pot să 
intervin eu, că văd că din partea Administrației Școlilor nu este nimeni? 

D-na Adina Nicolescu: Da, vă rugăm! 
Dl Bogdan Ciocîrlan: Luna decembrie se va plăti în luna ianuarie și din cauza aceasta 

este diferența care v-a dat dumneavoastră.  
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Deci, vorbim doar de două luni, practic, în tabelul pe 

care ni l-ați transmis.  
Dl Bogdan Ciocîrlan: Exact!  
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: OK, am înțeles!   
Dl Bogdan Ciocîrlan: Două luni de plată, nu de servicii.  
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Două luni de plată, da, din punct de vedere                      

al bugetului, am înțeles! Mai am de făcut o mențiune, v-am mai comunicat și dumneavoastră.               
Aș vrea să vă rog să luați legătura cu Școala 153, Școala 161 și Școala 168, pentru că cele trei 
școli au finanțare prin programul național de redresare și reziliență, componenta de reducere a 
abandonului școlar.                        

Dl Bogdan Ciocîrlan: Da, de cinci sute de mii pe care îi au alocați, da.  
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Alocați până în septembrie 2025. Din ce știu eu,                

în activitățile pe care ei le pot finanța cu aceste sume, este inclusiv acordarea unei mese calde 
pentru copiii care frecventează cursurile acestor trei școli și atunci, dacă ei au bugetul acesta 
disponibil, poate degrevăm, pentru anul școlar 2024-2025, bugetul local cu plata mesei calde 
prin S.D.S. și folosim acest buget care, repet, contractul de finanțare, cel puțin, este semnat până 
în septembrie 2025, așa că, rugămintea mea către dumneavoastră, domnul director, este să luați 
legătura cu aceste școli, să vă dea contractul de finanțare și cererile de finanțare ca să vedem 
exact tipul de activități, servicii care sunt eligibile și să le acordăm sprijinul necesar pentru a 
face achiziția, inclusiv de ore remediale, pentru că din discuțiile pe care le-am avut cu ei, tot ce 
au putut sau mă rog, au știut să cheltuiască din acest buget sunt achizițiile pe dotări, cum ar fi 
imprimante, videoproiectoare, ș.a.m.d., dar vorbim de trei școli dintr-o zonă dificilă a sectorului, 
a căror comunitate de elevi ar beneficia mult mai mult de pe urma acestor tipuri de servicii și 
anume, masă caldă și, cel mai important, ore remediale și aș vrea să-mi confirmați că îi veți 
sprijini în derularea achizițiilor acestor tipuri de servicii, domnul director.  

Dl Bogdan Ciocîrlan: În regulă, o să mă ocup!  
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Bun! Mai aveam aici, cei 20 lei aferenți mesei sunt 

cu TVA inclus, da?  
Dl Bogdan Ciocîrlan: Da!  
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Bun! Și, practic, noi azi, prin rectificare, alocăm o 

sumă de bani către toate unitățile de învățământ prin care să-și facă achiziția de servicii de 
catering pentru anul 2024, da?  

Dl Bogdan Ciocîrlan: Da! Vorbim de suma de 13.100.000 lei. 
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: 13.100.000, atât a rezultat din calculul 

dumneavoastră? 
Dl Bogdan Ciocîrlan: Da!  
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D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Bine! Da, cam atât! M-ați lămurit. Asta, cu zilele, 
îmi dădea bătăi de cap, pentru că nu îmi ieșea la socoteală, dar înțeleg ce ați făcut. Mulțumesc! 

D-na Adina Nicolescu: Mulțumim! Domnul consilier Pană Traian, vă rog!  
Dl Traian Pană, consilier local: Da. Mulțumesc, doamna președinte! Am și eu niște 

întrebări să-i adresez domnului director. Prima întrebare, dacă de la data de 1 octombrie se intră 
și cu masă sau doar în programul școală după școală? Deci, dacă copiii beneficiază și dacă au 
bani alocați și pentru masă? Dacă puteți să-mi răspundeți aici.  

Dl Bogdan Ciocîrlan: Da! Aici, programul se va desfășura în funcție de achizițiile care 
se fac și cum își derulează fiecare, cum își fac acolo în interiorul lor. Teoretic, da, așa ar trebui 
să se întâmple, dar acum, v-am spus, făcând fiecare unitate școlară, unii se mișcă mai repede, 
alții mai puțin repede. 

Dl Traian Pană: Da, deci, ei ar avea banii necesari.   
Dl Bogdan Ciocîrlan: Da, da, sută la sută, de aceea am și făcut şedinţa, aceasta este și 

urgența ședinței de astăzi.  
Dl Traian Pană: Am înțeles! Mulțumesc! Întrebarea numărul doi. Aș dori un răspuns 

scris, să-mi transmiteți și mie și colegilor, să faceți o solicitare către fiecare unitate de 
învățământ implicată în programul școală după școală și să ne transmită personalul implicat pe 
categorii. Deci, să știm câte cadre didactice, cât personal auxiliar, că bănuiesc că un bibliotecar 
care este înscris în program, n-ar putea să participe la program, decât cu copiii din clasa 
pregătitoare, nu cred că pot face teme.  

Dl Bogdan Ciocîrlan: Corect! Vom solicita la fiecare unitate de învățământ, detaliat,       
cu beneficiarii.  

Dl Traian Pană: Exact! Aceasta este solicitarea. Vă mulțumesc și aștept răspuns și eu și 
să fie transmis și colegilor.  

Dl Bogdan Ciocîrlan: Vă transmit, da!  
Dl Traian Pană: Mulțumesc, numai bine!  
Dl Bogdan Ciocîrlan: Și eu mulțumesc!  
D-na Adina Nicolescu: Mulțumim! Doamna viceprimar, vă rog! 
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Îmi cer scuze, am uitat să reiau! Am văzut o cerere 

de suplimentare a numărului de locuri de la Liceul Lovinescu. Domnul director, știți despre ea. 
Rugămintea este să verificați dacă mai sunt alte cereri ca aceasta, pentru că a trecut destul de 
mult timp și înțeleg că ei își fac analiza de nevoi, conform procedurii, până în februarie și 
înscrierea efectiv în program se face când începe școala și s-ar putea să existe diferențe între 
analiza de nevoi și numărul efectiv de copii înscriși, mai ales că sunt unități școlare cărora li s-a 
mărit planul de școlarizare și atunci, aș vrea să-mi confirmați, unu, că solicitarea de suplimentare 
cu 31 de locuri, emisă de către Liceul Lovinescu, a ajuns la dumneavoastră și o putem onora și 
doi, dacă mai există unități de învățământ din ȘDȘ care au această problemă, dacă și acolo 
putem da răspunsuri pozitive.  

Dl Bogdan Ciocîrlan: În regulă! Da, a ajuns. După cum bine știți, acest număr de locuri 
se aprobă de către I.S.M.B.. V-am spus că, ulterior, după această ședință, o să văd acolo unde,                  
de exemplu, s-au alocat 350, s-au ocupat 300, o să relocăm, o să facem cumva în așa fel încât să 
nu pierdem, o să facem o rearanjare.  

D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Da, aceasta era de fapt rugămintea mea, că alături de 
solicitarea pe care v-a făcut-o domnul consilier Pană, poate ne trimiteți, împreună cu răspunsul 
la întrebarea domnului Pană, o listă actualizată cu numărul de înscriși efectiv în program la 
nivelul fiecărei unități de învățământ, și da, dacă există plusuri într-o parte și minusuri într-alta, 
evident, dumneavoastră, la Direcția Economică, o să aveți grijă să luăm ce este în plus într-o 
parte și să suplimentăm în celelalte părți, astfel încât la final, bugetul să rămână același, dar 
rugămintea, dacă se poate, alături de răspunsul la întrebarea domnului consilier Pană, să ne 
transmiteți și numărul de copii înscriși efectiv la fiecare unitate de învățământ în program. 
Mulțumesc!  

Dl Bogdan Ciocîrlan: În regulă, o să vă transmit!  
D-na Adina Nicolescu: Mulțumim! Alte intervenții dacă mai sunt? Dacă nu, vă rog să 

trecem la votarea proiectului! Domnul Secetar general, vă rog!  
D-na Aurelia Surulescu, consilier local: D-na președinte, dacă îmi dați voie!  
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D-na Adina Nicolescu: Vă rog, d-na consilier Surulescu! 
D-na Aurelia Surulescu: La comisia juridică, astăzi, am solicitat suplimentarea cu 40 de 

locuri pentru SDS, pentru Școala nr.197. Au fost solicitate 100 de locuri și adresa de înaintare 
către școală este de doar 60. Școala are 1350 de copii, este pe locul trei la nivel de București, pe 
locul șase la nivel de țară. Eu zic că putem face un efort pentru 40 de copii, suplimentar, vă rog 
frumos! Am vorbit și cu dl director.   

Dl Bogdan Ciocârlan: Am notat și aceasta, am vorbit cu dvs., în regulă!  
D-na Aurelia Surulescu: Da, da, mulțumesc!  
Dl Bogdan Ciocârlan: Cu plăcere!  
D-na Adina Nicolescu: Mulțumim! Vă rog să trecem la votarea proiectului.                      

Domnul secretar general, vă rog!  
Se intră în procedură de vot 
Dl Demirel Spiridon: În aceste condiții, sunt 25 prezenți la acest proiect. S-a conectat dl 

Bordei şi s-a deconectat dl Ungureanu. 24 de voturi „pentruˮ și o „abținereˮ.                           .  
D-na Adina Nicolescu: Mulțumim! Cu 24 de voturi „pentruˮ și o „abținereˮ                      

(dl Desculțescu), proiectul a fost adoptat.  
Următorul punct pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre nr. 255/23.09.2024 pentru 

modificarea Anexei nr. 1 a H.C.L. al Sectorului 6 nr. 1 din data de 18.01.2024 privind 

organizarea rețelei școlare a unităților de învățământ preuniversitar de stat și particular de pe 

raza Sectorului 6 al Municipiului București pentru anul școlar 2024 – 2025. 

Discuții dacă sunt, vă rog? Dacă nu sunt discuții, vă rog să trecem la vot!  
Dl Secretar general, vă rog! 

Se intră în procedură de vot 
Dl Demirel Spiridon: Dl Ungureanu, se pare că nu ne mai aude. Sunt 25 de consilieri 

prezenți la acest proiect. 25 de voturi „pentruˮ.  
D-na Adina Nicolescu: Mulțumim! Cu 25 de voturi „pentruˮ, proiectul a fost adoptat.  
Următorul punct pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre nr. 256/25.09.2024 pentru 

modificarea H.C.L. al Sectorului 6 nr. 192/08.08.2024 privind aprobarea indicatorilor                   

tehnico-economici și a devizului general pentru obiectivul de investiții ”Reabilitare Sistem 

Rutier Drumul Valea Largă”, aprobat pentru finanțare prin Programul național de investiții 

”Anghel Saligny”, precum și a cheltuielilor legate de finanțare pentru realizarea obiectivului. 

Discuții dacă sunt, vă rog? Dacă nu sunt discuții, vă rog să trecem la votarea proiectului! 
Dl Secretar general, vă rog! 

Se intră în procedură de vot 
Dl Demirel Spiridon: 25 de consilieri sunt, până se reconectează dl Ungureanu.                   

24 de voturi „pentruˮ și o „abținereˮ.                                  
D-na Adina Nicolescu: Mulțumim! Cu 24 de voturi „pentruˮ și o „abținereˮ                      

(dl Desculțescu), proiectul a fost adoptat.  
Următorul punct pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre nr. 260/25.09.2024 privind 

aprobarea rectificării Bugetului consolidat de venituri şi cheltuieli al subdiviziunii  

administrativ-teritoriale sector 6 Bucureşti pe anul 2024. 

Discuții dacă sunt, vă rog? Doamna viceprimar, vă rog!  
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: În primul rând pentru venituri, domnul director 

Ciocîrlan, văd că au scăzut veniturile cu 74 de milioane din subvențiile de la bugetul de stat 
pentru programul național Anghel Saligny, de la o sumă estimată inițial de 425 de milioane de 
lei, astăzi, prin rectificare, ne propuneți o sumă de 350 de milioane de lei. Ce s-a întâmplat?  

Dl Bogdan Ciocârlan: O redimensionare a cheltuielilor în raport cu veniturile.               
După cum bine știți și de la Guvern, în fiecare lună ne-au tot tăiat din IV-uri și probabil aceasta 
denatureză…  

D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Dar ați primit o adresă în acest sens? Adică, aveți o 
adresă prin care vi s-a comunicat că din suma estimată s-o încasăm anul acesta de                   
425 de milioane, Guvernul o să ne dea doar 350?  

Dl Bogdan Ciocîrlan: Este vorba de acel O.U.G. nr. 107. 
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Eu vă întreb dacă aveți o adresă, că bănuiesc că ați 

operat modificarea în baza unei adrese din partea Guvernului sau a Ministerului de Finanțe.  
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Dl Bogdan Ciocîrlan: Nu există o adresă, dar ținem legătura permanent și știm cam ce 
urmează să se încaseze și ce nu și trebuie să facem anumite reglaje.  

D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Și câți bani ați încasat până acum din                      
Anghel Saligny? 

Dl Bogdan Ciocîrlan: Nu am o sumă exactă acum. 
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Oricum, o să prezentați execuția în scurt timp.  
Dl Bogdan Ciocîrlan: Categoric, vă prezint acolo detaliat.  
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: O să trebuiască să ne puneți la dispoziție subiectul 

acesta. 
Dl Bogdan Ciocîrlan: Nici o problemă.  
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Pe zona de cheltuieli, cel puțin pe Primărie sunt 

diferențe foarte mari în plus, dar aceasta, probabil, pentru că a fost preluată                      
Administrația Școlilor. Dar chiar și așa, am câteva întrebări. Pe sănătate văd că au scăzut 
cheltuielile de capital cu 22 de milioane. Aici, ce s-a întâmplat? Știu că trebuia să finanțăm, de 
pe linia aceea, proiectarea de la spital, nu se va mai face, nu s-a contractat sau ce s-a întâmplat? 

Dl Bogdan Ciocîrlan: Acolo, vorbim de echipamente și mai este o perioadă foarte 
scurtă până la finele anului. 

D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Domnul Ciocîrlan, nu putem vorbi de echipamente la 
un spital care n-are nici măcar o groapă făcută. Tot ce am reușit să facem la spital, a fost să 
băgăm în pământ liniile de înaltă tensiune. 

Dl Bogdan Ciocîrlan: Și avem 71.01.02. Vorbim de echipamente. 
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Vorbim de spital sau de P.N.R.R.-ul pentru care nu 

avem nicio confirmare? 
Dl Bogdan Ciocîrlan: De spital.  
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Deci, noi aveam alocată suma de 22 de milioane 

pentru niște echipamente pentru un spital la care n-am pus nici măcar o cărămidă, nu? 
Dl Bogdan Ciocîrlan: Nu vorbim de dotări. 
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Dar despre ce echipamente vorbim? 
Dl Bogdan Ciocîrlan: Rețele electrice, de apă, tot ce înseamnă partea aceasta de utilități.  
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Deci, am trecut de la echipamente la dotări.                

Acum vorbim de utilități. OK! Înțeleg!  
La cultură, la fel, 5.100 lei minus cheltuieli de capital. Aici ce s-a întâmplat, de unde ați 

tăiat?  
Dl Bogdan Ciocîrlan: S-au luat de pe agrement. 
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: De la Lacul Morii sau de la scena de la Crângași? 

Aveți idee? Fiind timpul foarte scurt, n-am reușit să verific lista de investiții, mă gândeam că 
știți dumneavoastră. 

Dl Bogdan Ciocîrlan: De la Lacul Morii. 
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: La ordine publică și siguranță națională avem pe 

cheltuieli de capital, de data aceasta, suplimentare 1.710 lei. Nu vorbim de transferul către 
Poliția Locală, care este de 3.235, deci, avem un plus de 1.710 lei pe ordine. 

Dl Bogdan Ciocârlan: Vorbim de programul național de sirene.  
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: OK, sunt banii de la activități speciale.  
Dl Bogdan Ciocîrlan: Exact! 
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: OK! În regulă. Am avut o ședință cu cei de la           

Curtea de Conturi și au verificat subiectul acesta.  
La locuințe, iarăși, observ că ați luat 59 de milioane tot de la dezvoltare. 
Dl Bogdan Ciocîrlan: De la reabilitări, mai exact. 
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Și facem mai puține reabilitări? 
Dl Bogdan Ciocîrlan: Nu facem mai puține reabilitări. După cum observați, încerc să 

degrevez bugetul local, iau de pe local și duc în credit, atât intern, cât și extern.  
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: OK! Deci, ca data trecută, este legat de împrumut. 
Dl Bogdan Ciocîrlan:  Da, este aceeași chestiune. 
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D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: OK! Ați crescut subvenția pentru tariful,                   
pentru părticica aceea pe care o subvenționăm noi, de la 3 milioane la 4 milioane, am calculat 
greșit inițial sau ce s-a întâmplat?  

Dl Bogdan Ciocîrlan: Vorbim de subvenția pentru locuitori de 50%. 
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Da, știu despre ce vorbim. Întrebarea era de ce avem 

1.000.000 în plus?  
Dl Bogdan Ciocîrlan: Nu am alocat suficienți bani de la început și i-am pus acum. 
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Am înțeles! Cam atât. Vedeți că raportul de 

specialitate are câteva erori, probabil din cauza grabei l-ați greșit, dar poate îl remediați.  
Dl Ștefan Viorel Florescu, consilier local: Trecem la vot, doamna președinte? Vă rog! 

Mai suntem pe la serviciu și mai avem și alte treburi. 
D-na Adina Nicolescu: Dacă mai sunt alte intervenții? Vă rog, domnule consilier 

Desculțescu! 
Dl Alexandru Desculțescu, consilier local: Mă bucur pentru toate întrebările pe care  

le-a pus doamna viceprimar și aștept cu nerăbdare să văd votul dumneaei, care să reprezinte 
altceva, decât jocul de-a vacanța. Mulțumesc! 

D-na Adina Nicolescu: Mulțumim! Dacă nu mai sunt alte intervenții, vă rog să trecem la 
votarea proiectului.  

Se intră în procedură de vot 
Dl Demirel Spiridon: 25 de consilieri sunt până se reconectează dl Ungureanu.                   

24 de voturi „pentruˮ și o „abținereˮ.                                  
D-na Adina Nicolescu: Mulțumim! Cu 24 de voturi „pentruˮ și o „abținereˮ                      

(dl Desculțescu), proiectul a fost adoptat.  
Următorul punct pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre nr. 261/25.09.2024 privind 

modificarea și completarea Hotărârii Consiliului Local al Sectorului 6 nr. 54/02.04.2020 

privind aprobarea contractării unei/unor finanțări rambursabile externe în baza garanțiilor 

proprii, în valoare de până la 47.000.000 euro sau echivalentul în lei pentru o perioadă de până 

la 25 de ani și perioadă de grație de până la 4 ani, în vederea asigurării finanțării și/sau 

cofinanțării cheltuielilor aferente proiectelor de eficiență energetică (reabilitare termică a 

blocurilor de locuințe și a clădirilor publice) și asistență socială de pe raza Sectorului 6 al 

Municipiului București.  

Discuții dacă sunt? Doamna viceprimar, vă rog! 
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Domnul Ciocîrlan, aș vrea să ne explicați puțin.   

Văd că sunt introduse o serie de blocuri pentru a fi finanțate din acest credit. Vorbim de creditul 
pe care Primăria Sectorului 6 l-a luat de la Banca de Dezvoltare, nu? 

 Dl Bogdan Ciocîrlan: Da. Deci, vorbim despre un credit care a fost aprobat și pentru 
care am obținut plafon la CAIL de la Ministerul de Finanțe în luna aprilie, sunt blocuri finalizate 
care au facturi și trebuie să le plătim. Aceasta este singura chestiune. 

D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Din ce am văzut este vorba de blocurile pe care le-ați 
băgat în față.  

Dl Bogdan Ciocîrlan: Nu există blocuri băgate în față, sunt blocuri finalizate, care au 
facturi și sunt scadente deja la plată.  

D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Bineînțeles, că sunt blocuri finalizate cu facturi 
emise. Eu spun că vorbim de lista aceea de blocuri, pe care din anumite motive, au fost aprobate 
pentru a fi introduse în plată, tocmai, ca să avanseze și vorbim de blocuri la stradă,                  
blocurile acelea care au intrat inclusiv în Comitetul pentru Situații de Urgență, blocuri care nu 
erau în lista de priorități, dar pentru că așa a decis majoritatea din consiliu, au ajuns poate de la 
locul 600 la …, iată, a avea facturi gata de plată. Am verificat și noi lista, este vorba despre acele 
blocuri. Întrebarea mea este de ce spuneți în raportul de specialitate că vom folosi diferența           
de …, cât mai avem de tras din acest împrumut? 

Dl Bogdan Ciocîrlan: Avem 10 milioane de euro aprobați, vorbim de 50 de milioane de 
lei, aceasta este suma.  

D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Deci, eu am înțeles așa și după aceea îmi spuneți 
dacă am înțeles greșit. Din nou, ne-ați trimis convocatorul aseară, răbdați cu mine, n-am ce să 
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fac. Mai avem de contractat o sumă de 25 de milioane de euro din împrumutul aprobat initial, 
corect?  

Dl Bogdan Ciocîrlan: Da. 
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Din care, 10 milioane îi alocați pentru reabilitarea 

termică a clădirilor rezidențiale, și am explicat mai devreme ce s-a întâmplat, ați mărit lista și ați 
introdus și acele blocuri, pentru că s-au terminat și trebuie plătite, și mai spuneți aici că,              
o sumă de 15.723.000 euro va fi folosită pentru refinanțare rambursări în facilitatea revolving 
contractată, de la …, bănuiesc, că este Raiffeisen aici. Despre ce este vorba aici?  

Dl Bogdan Ciocîrlan: Este vorba de acel sistem revolving care după ce se rambursează, 
îi mai tragem încă o dată pentru aceeași chestiune, tot pentru reabilitări se folosesc. El a fost 
inițial aprobat, valoarea lui a fost de 4,7 de milioane de euro, a fost luat pe o perioadă de 25 de 
ani cu grație de până la 4 ani. Mai avem acest rest de 10 milioane de euro, respectiv                     
50 de milioane de lei, pe care îi tragem acum ca să plătim aceste anvelopări. Nimic altceva, iar 
revolving-ul se face pentru contractare internă la Raiffeisen. 

D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Da, dar mi-ați confirmat că, de fapt, noi mai avem de 
tras 25 de milioane, din care 10 vor fi folosiți… 

Dl Bogdan Ciocîrlan: Da, dar nu mai avem plafon. Plafonul maxim este de                  
150 de milioane, 100 de milioane a fost pe Raiffeisen și 50 de milioane pe anul acesta.               
Vorbim de anul următor, anul acesta am epuizat plafonul, s-au epuizat plafoanele.  

D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Deci, suma aceasta de 15 milioane, practic, nu o 
trageți din împrumutul de la B.E.R.D., ci din împrumutul de revolving de la Raiffeisen, urmând 
să folosiți banii de la B.E.R.D. la anul?  

Dl Bogdan Ciocîrlan: Da. Pentru aceasta trebuie să mergem înapoi în Comisia de 
Autorizare a Împrumuturilor Locale, la Ministerul de Finanțe, dar aceasta la finele anului sau în 
ianuarie când se dau noi plafoane. A fost suplimentat plafonul la 5 miliarde, dar încă nu există 
disponibil.  

D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Bun. Deci, nu folosiți împrumutul de la B.E.R.D., ca 
să plătim rambursarea de la Raiffeisen? 

Dl Bogdan Ciocîrlan: Nu. Împrumutul acesta are destinație strictă către anvelopări, 
către plata blocurilor menționate în anexă.  

D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Bun! Deci, în raportul de specialitate, dumneavoastră 
ați spus că sunt necesare să facem aceste modificări la H.C.L.-ul aprobat în 2020,                     
pentru următoarele chestiuni: introducerea acestui număr suplimentar de 48 de blocuri. Până aici 
totul este în regulă. Realocarea din credit a unei sume de 3,7 milioane de euro de la componenta 
de construcție a unor clădiri publice la componenta de reabilitări. Probabil, pentru că în urma 
contractărilor a rezultat o economie, v-au rămas banii și îi ducem la reabilitări, corect?  

Dl Bogdan Ciocîrlan: Da. 
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Și mai spuneți că alocarea din credit a sumei de până 

la 15 milioane de euro pentru refinanțarea datoriei publice locale în perioada de tragere a 
creditului revolving contractat de la Raiffeisen Bank cu până la 78 de milioane de lei.                 
Deci, folosim banii din acest credit, aprobat în 2020, ca să refinanțăm datoria publică sau nu? Că 
eu asta înțeleg din ce ați scris dumneavoastră. 

Dl Bogdan Ciocîrlan: Am explicat, cu acești bani, acești 50 de milioane,                      
plătim anveloperile, nu refinanțăm datoria publică.  

D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Deci, eu am citit din ce ați scris dumneavoastră, 
alocarea din credit a sumei de 15 milioane de euro pentru refinanțarea datoriei publice în 
perioada de tragere a creditului revolving contractat… 

 Dl Bogdan Ciocîrlan: Aceasta este următoarea chestie, asta încerc să vă spun,             
imediat cum se alocă plafonul, dar acum, în prima fază, plătim anveloparea cu acești bani.  

D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Eu n-am înțeles nimic din ceea ce ați spus 
dumneavoastră, votul meu o să fie împotrivă, pentru că explicațiile pe care ni le-ați dat,              
din punctul meu de vedere, nu mă mulțumesc. Mulțumesc! 

D-na Adina Nicolescu: Dacă mai sunt alte intervenții? Domnul consilier Florescu,        
vă rog! 
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Dl Ștefan Viorel Florescu: Aș pune și eu o întrebare. Toate aceste discuții nu au loc în 
ședința de comisie din cadrul comisiei juridice? Adică ,sunt niște aspecte care se pot clarifica 
acolo. Cred că fiecare membru care face parte din comisia respective, când dă un vot pentru 
proiectul respective, cred că știe el pentru ce dă votul acesta. În cazul în care vreți să vă lămuriți, 
nu vreți să mergeți la comisia juridică să vedeți despre ce este vorba și mai apoi să veniți aici,           
să știți exact ce votați, pentru că pe la comisia de urbanism am văzut că veneați de fiecare data, 
puteți să vă duceți și la comisia juridică.  

D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Și o să vin și în mandatul viitor, nu vă faceți griji. 
Dl Ștefan Viorel Florescu: Veniți când doriți, nu este niciun fel de problemă. Eu v-am 

făcut o propunere, să mergeți și la comisia juridică.  
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Mulțumesc! La comisia juridică o să merg când o să 

simt eu nevoia.  
D-na Adina Nicolescu: Domnul consilier Bojdan, vă rog! 
Dl Alexandru Teodor Bojdan: Mulțumesc, doamna președinte! Voiam să fac o 

completare la ce a spus doamna viceprimar, dar acum trebuie să-i răspund și domnului consilier 
Florescu, pentru că sunt membru în comisia buget. Prima completare cu privire la anexa 
proiectului care conține obiectivele finanțate, inclusiv acele blocuri pe care majoritatea 
Consiliului Local, cu excepția U.S.R., le-a votat prin H.C.L. nr. 46 din 28.02.2023 și sunt 
blocurile de la poziția 164 până la poziția 175 menționate de doamna viceprimar, care în trecut 
au fost pe la coada clasamentului programului de reabilitare termică. Prin acest H.C.L. au fost 
aprobate spre reabilitare și acum, prin acest H.C.L., sunt finanțate dintr-un împrumut pentru a fi 
finalizate. Ca un răspuns pentru domnul Florescu, proiectul a venit aseară, eu m-am uitat pe 
anexa proiectului, am observat aceste blocuri care sunt finanțate, am înțeles despre ce este vorba 
și doamna viceprimar a sesizat astăzi dimineață, netransmițându-mi în timp util pentru a putea 
discuta la comisia buget, faptul că, în raportul de specialitate se menționează și finanțarea 
datoriei publice locale la pagina 4, inclusiv în tabel, unde, pe lângă suma de 10 milioane pentru 
reabilitarea termică, menționează și suma de 15.723.939 pentru refinanțare rambursări în 
facilitatea revolving contractată de la RZB. Neștiind acest lucru, votul la comisie a fost “pentru”, 
dar voiam să mai atrag atenția asupra faptului că eu am atras atenția cu privire la aceste blocuri, 
după cum vă amintiți. În trecut, domnul primar spunea că reabilitarea termică este scumpă, 
realizată de domnul Gabriel Mutu și că blocurile sunt alese pe criterii netransparente și se 
reabilitează prin împrumuturi. Acum, mi-ar fi plăcut să particip la ședință și să recunoască faptul 
că și aceste blocuri sunt rehabilitate, prin aceeași metodă. Votul meu va fi “abținere” pentru 
motivele pe care le-a enunțat doamna viceprimar și mi-aș dori ca aceste blocuri să fie cumva 
finalizate, închise din buget local din împrumut, dar să clarificăm și situația cu finanțarea 
datoriei publice locale. Mulțumesc! 

D-na Adina Nicolescu: Mulțumim! Dacă nu mai sunt alte intervenții, vă rog să trecem la 
votarea proiectului.  

Se intră în procedură de vot 
Dl Demirel Spiridon: Sunt 25 de consilieri prezenți. Dl Ungureanu s-a reconectat, iar            

dl Simion nu mai este conectat. Avem două voturi “împotrivă”, două „abțineriˮ și 21 de voturi 
„pentruˮ.                                  

D-na Adina Nicolescu: Mulțumim! Cu 21 de voturi „pentruˮ, două voturi “împotrivă” 
(dl Desculțescu, d-na Ștefan) și două „abțineriˮ (dl Bojdan, d-na Mitran), proiectul a fost 
adoptat.  

Declar ședința închisă! Vă mulțumim! La revedere! 
 
 
 

Preşedinte de ședință,                                                                   Secretar general Sector 6, 

      Adina Nicolescu                                                                              Demirel Spiridon 

 


